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BESLUITENLIJST 
Vergadering van Provinciale Staten van Drenthe 
Woensdag 11 november 2009  
 
 
U kunt de statenvoorstellen en de ingezonden brieven, alsmede de besluitenlijsten en samenvattin-
gen, via het DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
Ingediende moties en amendementen zijn als bijlage opgenomen bij deze besluitenlijst. 
 
Aanwezig:  
 
De leden: 
A. van der Tuuk (PvdA) (voorzitter) 
H. Beerda (PvdA) 
M.A.M. Berends (PvdA) 
W.A.R. Boer (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
L. Bomhof (VVD) 
K.R. Dijkstra (PvdA) 
R.D. Esseveld (SP) 
R. Fokkens (PvdA) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
H.R. Hornstra (PvdA) 
A. Huizing (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
A. Kerstholt (VVD)  
H. Klaver (CDA) 
J.H. Lammers (CDA) 
J. Langenkamp (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
T.S. Medemblik (ChristenUnie) 
mevrouw A.H. Mulder (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
P.H. Oosterlaak (SP) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
A.G.H. Peters (CDA) (deels) 
mevrouw G. Seinen (CDA) 

J. Slagter (PvdA) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A.Timmerman (VVD) 
G.J. Udding (VVD) 
E.R. Veenstra (PvdA) 
J. Vester (SP) (deels) 
A. Wendt (ChristenUnie) 
R. Westerhof (SP) 
Th.J. Wijbenga (CDA) 
B.J. Ziengs (VVD) (deels) 
 
mevrouw I.M. Rozema, griffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
H. Baas (ChristenUnie) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
J.H. Bats (VVD) 
mevrouw J.G. Vlietstra (PvdA) 
 
Afwezig:  
J. Tichelaar (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
mevrouw K.J. Datema-Klöpping (SP) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
S. de Jong (CDA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
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1.  Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering om 14.00 uur.  
 
2.  Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
3.  Vaststelling van de agenda 
Aan de agenda wordt toegevoegd een motie vreemd aan de orde van de fractie van GroenLinks over 
betrokkenheid van PS bij het debat bestuurlijke herinrichting. 
 
4.  Vaststelling besluitenlijst van de vergadering van PS van 7 oktober 2009 
De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
5.  Vragenhalfuur 
Er zijn geen vragen aangemeld. 
 
6.  Voorstellen 
 
Hamerstukken (A-stukken) 
 
6a.  Statenstuk 2009-398, Aanwijzing lid en plaatsvervangend lid openbaar lichaam IZR 
Besluit: Zonder beraadslaging is het voorstel met algemene stemmen aanvaard. 
 
6b.  Statenstuk 2009-403, Subsidieregeling Noordelijke Innovatie OndersteuningsFaciliteit 2010 
Besluit: Zonder beraadslaging is het voorstel met algemene stemmen aanvaard. 
 
6c.  Statenstuk 2009-404, Aanwijzing lid en plv. lid Algemene ledenvergadering IPO 
Besluit: Zonder beraadslaging is het voorstel met algemene stemmen aanvaard. 
 
7. Motie M1 over betrokkenheid van PS bij het debat bestuurlijke herinrichting 
 
Nr. Ingediend door Onderwerp Besluit 
M1 De heer Langenkamp (GL) Betrokkenheid PS bij debat 

bestuurlijke herinrichting 
Unaniem aanvaard 

 
8. Voorstellen 
 
Bespreekstukken (B-stukken) 
 
8a.  Statenstuk 2009-402, 2e Bestuursrapportage 2009 (inclusief de 3e, 4e en 5e begrotingswij-

ziging) 
Inhoud: Met de bestuursrapportage wordt verantwoording afgelegd over het uitgevoerde beleid en de 
verwachte realisatie in 2009. 
 
8b.  Statenstuk 2009-401, Begroting 2010 met Nota van aanbieding 
Inhoud: De Begroting 2010 bevat de uitwerking van de besluiten die de staten hebben genomen op 
basis van de Voorjaarsnota 2009. Door vaststelling van de Begroting wordt een definitief besluit ge-
nomen over de beschikbare budgetten voor het jaar 2010. 
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Samenvattende reactie van de fracties: 
Alle fracties onderschrijven de brief van het college van 4 november 2009 met de kaders voor de be-
zuinigingen. 
Het CDA is blij dat het college deels de koers van deze fractie volgt door nu met een paar bezuini-
gingsmaatregelen te komen voor 2010 en niet te wachten tot 2011. Ter dekking van het begrotingste-
kort wil de fractie maximaal € 5 mln. uit de Reserve algemene doeleinden putten. Het CDA stelt aan-
vullend een taakstellende bezuiniging van € 3,1 mln. voor op de programma’s Verkeer en Vervoer en 
Klimaat en Energie. Uit de Bestuursrapportage blijkt dat er voor deze programma’s geld op de plank 
blijft liggen, omdat er geen plannen zijn. CDA, PvdA, VVD en CU hechten veel waarde aan het fors 
blijven investeren in werkgelegenheid (Versnellingsagenda). De PvdA wil daarvoor een gedeelte van 
de reserve aanwenden. Scholing is een belangrijk aandachtspunt.  
De PvdA kan in grote lijnen instemmen met de voorliggende begroting. De fractie wil het bedrag van 
€ 500.000 voor RTV Drenthe echter verlagen naar € 350.000. Het Rijk heeft nl. ook € 150.000 toege-
zegd voor crossmediale ontwikkeling. Zowel PvdA als VVD zijn voorstander van een extern onderzoek 
naar de mogelijkheden van samenwerking van RTV Drenthe met RTV Noord op facilitair gebied. De 
VVD wil nu eenmalig € 500.000 toekennen, zodat de crossmediale ontwikkeling doorgang kan vinden 
en n.a.v. de uitkomsten van het onderzoek naar samenwerking bezien of dit bedrag structureel nodig 
is. De hoogte van de inverdieneffecten is nog niet bekend. CDA en GL willen structureel € 500.000 
toekennen. De € 1,5 ton van het Rijk is niet “hard”.  
De PvdA kondigt aan in 2e termijn met een motie over jeugdwerkloosheid te komen. In de motie wordt 
GS verzocht op dit terrein de regierol op te pakken en het aantal stage-/leerlingbouwplaatsen verplich-
tend vast te stellen bij de gunning van werken (streefcijfer: 1 leerling : 6 werknemers).  
PvdA, GL en CU vragen aandacht voor Zuidwest-Drenthe. Partijen willen helderheid van GS over de 
met Hoogeveen en Meppel gevoerde gesprekken. Welke verwachtingen zijn gewekt? Is er sprake van 
prioritering in de projecten? De VVD wil weten hoe de toezeggingen aan beide gemeenten worden 
opgepakt. De PvdA wil op korte termijn weten hoe het staat met de OV-kaart voor mbo-scholieren. Als 
dit project niet binnenkort is gerealiseerd, wil de fractie de € 2 mln. niet langer oormerken. De CU on-
derschrijft dit standpunt. De SP vindt dat het project uitgevoerd moet worden.  
Evenals de PvdA, willen SP en GL ook voor 2010 € 20.000 toekennen aan Scouting Drenthe. De dek-
king daarvoor moet binnen de begroting worden gevonden. 
De SP pleit in het algemeen voor soberheid en prioritering. De fractie ontvangt graag de meest actuele 
cijfers in het kader van de cofinanciering RSP+. De SP is tevreden met de uitvoering van de motie-
Balkenende-norm en met het schrappen van de 16/31-maatregel. Naar het inhuren van externe advi-
seurs moet kritisch worden gekeken. De SP wil het huidige niveau in de jeugdzorg handhaven.  
De VVD wil in 2011 niet meer interen op de reserves. De fractie vindt het ongewenst dat er vertraging 
optreedt in het project Digitalisering. Om de werkgelegenheid in de sector recreatie en toerisme te 
stimuleren pleit de VVD ook voor extra geld in 2010 voor Marketing Drenthe, te dekken uit het Risico-
fonds MKB. De VVD ontvangt graag een overzicht van het aantal hectares natuur, niet zijnde EHS, dat 
de provincie jaarlijks verwerft. Bestaat hiervoor een streefwaarde? En hoeveel provinciaal geld is er-
mee gemoeid? De VVD pleit voor voorzichtigheid bij de implementatie van Natura 2000 en de ammo-
niakregeling. Het mag niet zo zijn dat bedrijven op slot gaan. Heeft Drenthe in het kader van de stimu-
lering van de woningbouw subsidieaanvragen bij VROM ingediend en, zo ja, in welke orde van groot-
te?  
GL ziet kansen op het terrein van klimaat en energie, zoals een Drents energiebedrijf en bevordering 
van het gebruik van zonnepanelen en groene daken. De fractie ziet graag dat GS zich aanmeldt voor 
de pilot van TNO m.b.t. het gebruik van zonne-energie op fietspaden. GL wil de ondersteuning van 
Marketing Drenthe fors uitbreiden door voorlopig € 5 ton extra beschikbaar te stellen. Het definitieve 
bedrag moet worden vastgesteld bij de behandeling van de Voorjaarsnota. De fractie denkt daarbij 
aan € 1,5 mln. Dit bedrag kan deels worden gedekt uit de middelen die waren bestemd voor de OV-



 6 

kaart voor mbo´ers. De fractie verzoekt GS een haalbaarheidsonderzoek in te stellen naar een Dren-
the-house en om heroverweging van het beleid op het sociale domein. 
De CU roept op te waken voor uitstel in het kader van het programma Klimaat en Energie en wil weten 
welke concrete projecten op de rol staan. De fractie pleit ervoor dat de provincie de zgn. “zachte lan-
ding” op het sociale domein samen met de gemeenten oppakt.  
 
(De heer Vester verlaat de vergadering.) 
 
Reactie van het college van GS op hoofdlijnen:  
Gedeputeerde Vlietstra raadt het voorstel om geld te halen uit de programma´s Verkeer en Vervoer en 
Klimaat en Energie ten zeerste af. Zij handhaaft haar voorstel om in 2010 € 6 mln. te bezuinigen. Een 
deel van het tekort in 2010 vloeit voort uit de uitvoering van de Versnellingsagenda. Reserves zijn er 
om in slechte tijden gebruik van te maken. Het opdrachtgeverschap voor de aanpak van jeugdwerk-
loosheid berust bij Emmen. Deze gemeente is door het ministerie aangewezen en krijgt daar geld 
voor. De gedeputeerde vindt het verplicht stellen van het aantal stage-/leerlingbouwplaatsen bij aan-
bestedingen door de provincie een goede suggestie, maar wil 1:6 niet als harde norm hanteren. Zij 
neemt het voorstel van de PvdA tot verlaging van de subsidie aan RTV Drenthe over en gaat er daar-
bij van uit dat de € 1,5 ton van het Rijk er komt. Zij is voorstander van onderzoek op korte termijn naar 
de samenwerkingsmogelijkheden op facilitair gebied van RTV Drenthe en RTV Noord.  
De langjarige financiële verplichtingen van de provincie (RSP) liggen vast. Daar heeft zij al inzicht in 
gegeven. V.w.b. de afspraken met de gemeenten Hoogeveen en Meppel verwijst zij naar het aan de 
staten gezonden memo van 9 november. Het college kijkt kritisch naar de inhuur van externe advi-
seurs. Scholing staat uitdrukkelijk op de agenda van de Stuurgroep Leren en Werken, waarin alle 
partners vertegenwoordigd zijn. De gedeputeerde trekt geen extra middelen uit voor Marketing Dren-
the. Zij stelt voor de € 100.000 die Marketing over heeft gehouden van het extra miljoen, niet terug te 
vorderen en verder kan Marketing, evenals Fryslân en Groningen hebben gedaan, EFRO-middelen 
aanvragen. De gedeputeerde wil geen andere bestemming geven aan gelden uit het Risicofonds 
MKB. 
Gedeputeerde Haarsma deelt mee dat de financiering van de jeugdzorg in 2010 geen tekorten meer 
kent. De ontslagen bij STAMM zijn een gevolg van de keuzes die de staten bij de vaststelling van de 
Sociale Agenda hebben gemaakt. STAMM anticipeert daarop. De gedeputeerde vindt de subsidiëring 
van Scouting geen provinciale verantwoordelijkheid, maar geeft gehoor aan de oproep van een aantal 
fracties om deze organisatie nog eenmaal een subsidie toe te kennen. 
 
(De heer Ziengs verschijnt ter vergadering.) 
 
Gedeputeerde Klip weerspreekt de stelling van het CDA dat er geen geld is uitgegeven in het pro-
gramma Klimaat en Energie, dat de multiplier niet heeft gewerkt en dat er onvoldoende plannen zijn. 
In december krijgen de staten het Actieplan Klimaat en Energie 2010 toegezonden. De gedeputeerde 
waarschuwt voor het instellen van allerlei aparte subsidieregelingen, zoals voor groene daken. Zij 
verwijst naar de onlangs vastgestelde Subsidieregeling energiebesparing. Deze regeling is onderdeel 
van een noordelijk energierenovatiefonds, waarvan een revolving fund deel uitmaakt. 
Gedeputeerde Baas geeft desgevraagd aan regelmatig overleg met de gemeenten te voeren over 
Provincie Nieuwe Stijl en dan met name over de regionale uitvoeringsdiensten. 
Gedeputeerde Munniksma deelt mee dat de streefwaarde natuurgebieden vastligt in de bestuursover-
eenkomst ILG. Tot 2013 gaat het om ongeveer 1.700 ha nieuwe natuur. Eind 2009 zal daarvan onge-
veer 1.000 ha zijn verworven. Het gaat hierbij om rijksopgaven, waaraan de provincie zich heeft ge-
committeerd. Het Rijk stelt hiervoor vele miljoenen euro’s beschikbaar, de provincie cofinanciert. In de 
begroting is € 112.000 opgenomen voor aankoop natuur. Wat betreft natuur, niet zijnde EHS, gaat het 
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om 150 ha op jaarbasis. De jaarlijkse rapportage vindt plaats via het pMJP. De gedeputeerde is het 
eens met de VVD dat het natuurbeheer goed moet worden geregeld.  
De Kamer van Koophandel e.a. hebben het initiatief genomen onderzoek te verrichten naar de moge-
lijkheden van een Drenthe-house. 
Ook gedeputeerde Bats wil niet tornen aan de gelden voor Verkeer en Vervoer. Inzake het RSP wil hij 
z.s.m. met het Rijk op programmaniveau tot convenanten komen. Met Hoogeveen en Meppel zijn har-
de afspraken gemaakt: eerst de plannen, dan het geld. Beide gemeenten hebben een prioritaire posi-
tie. Er zijn geen verwachtingen gewekt die de provincie niet kan waarmaken. GS komen binnenkort 
met een visie over de Zuidas. Getracht zal worden hiervoor geld binnen te halen uit Den Haag of 
Brussel. 
 
GS zeggen het volgende toe: 
- Gedeputeerde Vlietstra zegt toe bij de VJN 2010 duidelijkheid te zullen verschaffen over de mid-

delen die bestemd zijn voor de OV-kaart voor mbo-scholieren. 
- Gedeputeerde Vlietstra zegt toe binnen de Begroting 2010 te zullen zoeken naar € 225.000 om 

het budgetniveau voor Marketing Drenthe op dat van voorgaande jaren te handhaven en komt 
hiermee bij de 1e begrotingswijziging bij de staten terug. 

- Gedeputeerde Haarsma zegt toe in 2010 nog eenmaal € 20.000 subsidie te zullen verstrekken 
aan Scouting Drenthe. 

- Gedeputeerde Klip zegt toe haast te maken met de plannen voor een Drents energiebedrijf. 
- Gedeputeerde Klip zegt toe uit te zoeken of zonnepanelen vallen onder de Subsidieregeling 

energiebesparing. 
- Gedeputeerde Klip zegt toe na te gaan of groene daken onderdeel van het klimaat- en energiebe-

leid kunnen vormen. 
- Gedeputeerde Klip zegt toe de provincie aan te melden voor de pilot van TNO m.b.t. zonne-

energie op fietspaden. 
 
(De heer Peters verlaat de vergadering.) 
 
2e termijn 
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
Het CDA verzoekt om een overzicht van de multipliereffecten inzake het programma Klimaat en Ener-
gie vóór de OGB-vergadering van 16 december 2009. De fractie dient motie M2 in, waarin GS o.a. 
wordt verzocht € 3,1 mln. taakstellend te bezuinigen binnen de programma’s Verkeer en Vervoer en 
Klimaat en Energie. CDA  en GL steunen het oorspronkelijke voorstel van GS m.b.t. de € 5 ton voor 
RTV Drenthe. Het CDA wil op korte termijn geïnformeerd worden over de mogelijkheden van samen-
werking tussen RTV Drenthe en RTV Noord, zodat de staten zich daar een oordeel over kunnen vor-
men. De VVD verzoekt GS bij de VJN 2010 te komen met de resultaten van het onderzoek naar sa-
menwerking. De PvdA dient, mede namens VVD en CU, motie M3 in, waarin wordt voorgesteld de 
subsidie aan RTV Drenthe vast te stellen op € 350.000. De SP kan zich vinden in dit voorstel. 
De PvdA dient motie M4 in over de aanpak van de jeugdwerkloosheid. PvdA, VVD en CU ondersteu-
nen het voorstel van GS inzake Marketing Drenthe, GL niet. Deze fractie vindt dat GS minimaal 
€ 1 mln. moet garanderen. 
De SP ondersteunt motie M4. De fractie stemt niet in met het voorstel van gedeputeerde Vlietstra over 
Marketing Drenthe en is ook tegen motie M2. 
De VVD stemt in met de motieven achter motie M4, maar is geen voorstander van het eenzijdig ver-
plichtend vaststellen van het aantal stage-/leerlingbouwplaatsen. Verder moet de verhouding 1:6 niet 
als harde eis geformuleerd worden en moet de motie zich niet alleen richten op de bouw. De PvdA 
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geeft aan juist het verplichtende karakter van de motie cruciaal te vinden. De VVD wil in de commissie 
BFE, dan wel PS het aanscherpen van het aanbestedingsbeleid aan de orde stellen. 
GL dient motie M5 in, waarin GS wordt opgeroepen het gebruik van zonne-energie bij de 
(her)inrichting van bedrijventerreinen te stimuleren. 
De CU stemt in met motie M4. De fractie wil niet vasthouden aan de verhouding 1:6. 
De PvdA trekt motie M3 in en vervangt deze door amendement A1, waarin wordt voorgesteld de Be-
groting 2010 vast te stellen, met wijziging van het genoemde bedrag voor RTV Drenthe van € 570.000 
in € 420.000.  
 
Reactie van het college van GS op hoofdlijnen: 
Gedeputeerde Vlietstra ontraadt motie M2 van het CDA over extra bezuinigingen. Zij had graag gezien 
dat de staten het subsidievoorstel voor RTV Drenthe hadden gesteund, maar verzet zich niet tegen 
amendement A1. Zij houdt v.w.b. de verkenning naar de samenwerking tussen RTV Drenthe en RTV 
Noord de vinger aan de pols, maar de omroepen zijn nu aan zet. De gedeputeerde neemt motie M4 
over, maar legt de motie wel breder uit dan alleen de bouw. De verhouding 1:6 betreft een streefcijfer.  
Gedeputeerde Klip heeft aarzelingen t.a.v. motie M5 van GL. Zij stelt voor dit breder te trekken dan 
alleen zonne-energie door hierbij alle vormen van opwekking van duurzame energie te betrekken en 
te bekijken welke fondsen hiervoor kunnen worden aangesproken. 
 
GS zeggen het volgende toe: 
- Gedeputeerde Vlietstra zegt toe bij de VJN 2010 duidelijkheid te zullen geven over het onderzoek 

naar samenwerking tussen RTV Drenthe en RTV Noord. 
- Gedeputeerde Klip zegt toe het overzicht van multipliereffecten aan het Actieplan Klimaat en 

Energie 2010 toe te zullen voegen. 
- Gedeputeerde Klip zegt toe onderzoek te zullen doen naar energiebesparing en alle vormen van 

opwekking van duurzame energie bij de (her)inrichting van bedrijventerreinen. 
 
(De heer Vester verschijnt ter vergadering.) 
 
3e termijn 
 
De PvdA trekt motie M4 in en zal het onderwerp jeugdwerkloosheid opnieuw aan de orde stellen in de 
statenvergadering van 16 december 2009. De VVD geeft aan het aanscherpen van het aanbeste-
dingsbeleid daaraan te willen koppelen. 
GL trekt motie M5 in. 
 
Amendementen en moties: 
 
Nr. Ingediend door Onderwerp Besluit 
A1 De heer Veenstra (PvdA) Subsidie voor RTV Drenthe 

wijzigen van € 570.000 in 
€ 420.000 

Aanvaard 
Het CDA heeft tegen het 
amendement gestemd 

M2 De heer Klaver (CDA) Bezuiniging van € 3,1 mln. op 
Verkeer en Vervoer en Kli-
maat en Energie 

Verworpen 
Het CDA heeft voor de motie 
gestemd 

M3 De heer Veenstra (PvdA) Bedrag voor RTV Drenthe 
vaststellen op € 350.000 

Ingetrokken 
 

M4 De heer Veenstra (PvdA) Jeugdwerkloosheid: verplichte 
stageplaatsen bij aanbeste-
dingen 

Ingetrokken 
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M5 De heer Langenkamp (GL) Stimulering gebruik zonne-
energie bij (her)inrichting be-
drijventerreinen 

Ingetrokken 
 

 
 
Besluit: 
-  2e Bestuursrapportage 2009 (inclusief de 3e, 4e en 5e begrotingswijziging): Na beraadslaging 

is het voorstel met algemene stemmen aanvaard; 
- Begroting 2010 met Nota van aanbieding: Na beraadslaging en na stemming bij handopsteken 

is het geamendeerde voorstel aanvaard. De fractie van GroenLinks wenst geacht te worden tegen 
onderdeel 6 van het besluit te hebben gestemd. 

 
9.  Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 19.35 uur. 
 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 16 december 2009. 
 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van provinciale staten van 16 december 2009, 
 
 
 
          , voorzitter 
 
 
 
          , griffier 


